
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 25
Svatý Kopeček

Č. 3 / 2023 06. 03. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: František Prášil, Ing. David Alt, Jiří Valihrach, PaedDr. Olga Němcová MBA, Stanislav
Jeřábek, Ing. Stanislav Černý

Omluveni: Mgr. Michal Krejčí, Petr Pudil, Lucie Karasová

Hosté: Mgr. Viktor Tichák, Ph.D. - náměstek primátora,
P. Mgr. Adrián Pavel Zemek, O.Praem. - farář na Svatém Kopečku,
Jiří Čedroň, správce kostela na Svatém Kopečku,
Jiří Koutný - Městská policie Olomouc

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Jednání začalo v 18:00 hod.
V úvodu schůze přivítal František Prášil přítomné hosty.
Bylo konstatováno, že KMČ Svatý Kopeček je usnášeníschopná.
Ověřovatelem zápisu byla určena PaedDr. Olga Němcová, MBA.
 
Program schůze:
1) Parkoviště "u hřbitova"
2) Studie Sadového náměstí
3) Vyjádření k žádosti - Samotišky - kanalizace
4) Projekt "zahrada pod hospicem" / nová zastávka MHD
5) Chodníkovné - návrhy oprav
6) Estetizace - návrhy
7) Výdaje na "kulturu"
8) Informace o plnění úkolů
 

Usnesení:
KMČ projednala návrh programu schůze a schvaluje program jednání.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Zástupce Městské policie Olomouc byl ze strany členů KMČ informován o částečném zlepšení situace týkající
se problematiky zajíždění návštěvníků k bazilice. Členové KMČ dále upozornili na nadcházející začátek
turistické sezóny. První zvýšený nápor návštěvníků Svatého Kopečka se dá předpokládat již na velikonoční
svátky ve dnech 7.-10. dubna.
KMČ tímto žádá MPO v uvedených dnech o zvýšený preventivní dohled nad dodržováním dopravních předpisů
na Svatém Kopečku (hlavně porušování zákazu vjezdu ze strany návštěvníků Svatého Kopečka).

3 Vystoupení hostů

P. Mgr. Adrián Pavel Zemek, O.Praem. farář na Svatém Kopečku představil členům KMČ záměr na opravy
exteriéru areálu svatokopecké baziliky a další úpravy. Jedná se o opravu kaple Jména Panny Marie, o
vybudování informačního centra v prostoru podloubí naproti kavárny, veřejně přístupných toalet umístěných v
levém průjezdu do dvorní části kostela, oprava venkovní i vnitřní fasády ambitů a vybudování nádrží na
dešťovou vodu v prostoru vnitřní části ambitů (hospodaření s dešťovou vodou). Na realizaci uvedených úprav a
oprav bude strahovský klášter jako majitel nemovitosti žádat o poskytnutí dotace. KMČ Svatý Kopeček tuto
aktivitu vítá a opravy i další rozvoj poutního areálu na Svatém Kopečku podporuje. Realizací těchto návrhů,
obzvláště vybudování veřejně přístupných toalet, dojde ke zlepšení služeb pro návštěvníky svatokopecké



baziliky a zkrášlení celé lokality.

Mgr. Viktor Tichák, Ph.D., náměstek primátora (má v gesci Komise městských částí a detašované pracoviště )
se zúčastnil celého jednání KMČ. Členové KMČ seznámili pana náměstka s jednotlivými záležitostmi týkající se
Svatého Kopečka (projektu parkování "u hřbitova", studie Sadového náměstí, problematikou parkování atd.).
KMČ Svatý Kopeček oceňuje zájem pana náměstka o dění na Svatém Kopečku a součinnost při řešení těchto
problematik.

František Prášil v rámci diskuse informoval o uskutečněné schůzce předsedů KMČ se zástupci odborů MMOl.,
na které měli předsedové možnost se osobně setkat s jednotlivími vedoucími odborů, ale i projednat záležitosti
týkající se jejich městských částí. Celou akci hotnotí jako přínosnou a je za její opakování. 
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Parkoviště "u hřbitova" - V realizaci
Starší požadavky
Zápis č. 11/2022 ze dne 05. 12. 2022: Posilová autobusová linka č. 111 na Svatý Kopeček - Před uzavřením
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Požadavek na svolání místního šetření - "Rybníky a studny" - V realizaci
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: Stanoviště tříděného odpadu - Holubova - V realizaci

5 Projednávané záležitosti

5.1 Parkoviště u hřbitova
Dne 7.3. se uskuteční "výrobní výbor" týkající se projektu parkoviště "u hřbitova".
Schůzka se uskuteční za účasti KMČ, Odboru KMČ a DP a Odboru investic. Cílem jednání je určit postup při
úpravě projektu (dle požadavku KMČ) a určení odboru, který celý proces realizace převezme. Dále je nutno
projekt zařadit do tzv. DIPu (dlouhodobý investiční plán).

5.2 Studie Sadového náměstí
Dne 16.2 se uskutečnila schůzka zástupců Statutárního města Olomouc a KMČ Svatý Kopeček ve věci studie
obnovy Sadového náměstí na Svatém Kopečku. Jednání se zúčatnili za Statutární město Olomouc Ing. arch.
Tomáš Pejpek, Ing. arch. Jana Křenková, za KMČ Svatý Kopeček František Prášil, předseda, Mgr. Michal
Krejčí, PaedDr. Olga Němcová, MBA. Zástupci KMČ seznámili přítomné s názory na studii Sadového náměstí
na Svatém Kopečku. Spornou otázkou je odklonění komunikace k bazilice. Problematickou a neřešenou
otázkou je parkování pro obyvatele okolních nemovitostí a vlastníků nemovitostí tzv. Boudek. KMČ navrhuje,
aby v otázce sporného odklonění komunikace k bazilice bylo vypracováno alternativní řešení a zároveň se
hledala možnost parkování pro obyvatele. Ing. arch. J. Křenková upozornila, že se jedná o studii zaevidovanou,
tudíž změny nelze provádět v současnosti, ale až při přípravě prováděcích projektů jednotlivých etap realizace.
Mgr. M. Krejčí upozornil na malou informovanost obyvatel o zmíněné studii i přes uskutečněná veřejná
projednávání. KMČ obdrží 2 kompletní paré studie, která budou umístěna na detašovaném pracovišti magistrátu
na Svatém Kopečku a v místní pobočce knihovny občanům k volnému prostudování. O studii budeme
informovat ve Svatokopeckých novinách, bude k dispozici na webových stránkách KMČ Svatý Kopeček, FB
KMČ Svatý Kopeček. Dotčení občané a organizace budou mít následně možnost se ke studii vyjádřit. KMČ
Svatý Kopeček bude tyto připomínky evidovat a následně je projedná se zástupci SmOl.

5.3 Projekt "zahrada pod hospicem" / nová zastávka MHD
František Prášil informoval členy KMČ o uskutečněné schůzce mezi zástupci KMČ (p. Prášil a p. Valihrach) a
spolku Dobré místo pro život (p. Zukalová) týkající se připravovaného projektu úpravy zahrady pod hospicem,
který bude sloužit pro potřeby klientů a návštěvníků hospice. Projekt se týká propojení budovy hospice se
zahradou s cílem vytvořit místo relaxace a odpočinku pro klienty hospice ale i pro veřejnost. O projektu zahrady
jsme již informovali ve Svatokopeckých novinách (září 2022) - odkaz níže. Na schůzce jsme sdělili p. Zukalové,
že projekt obnovy zahrady vítáme. Současně jsme však upozornili na fakt, že na pozemku sousedícím s výše
uvedeným záměrem je plánována výstavba nové autobusové zastávky MHD směr Olomouc, která má nahradit
současnou, zcela nevhodně unístěnou zastávku v jízdním pruhu. Záměr výstavby této zastávky KMČ Svatý
Kopeček požaduje dlouhodobě, bylo již vydáno SP (několikrát již prodlouženo). KMČ považuje výstavbu nové
zastávky za prioritu (hlavně z důvodu bezpečnosti). Projekt zastávky je uveden v tzv. DIPu (dlouhodobý
investiční plán).
Po projednání výše uvedeného žádá KMČ Svatý Kopeček Odbor investic o součinnost a koordinaci při přípravě
obou záměrů - "zahrada pod hospicem" a "zastávka MHD u Macků"
Bude uvedeno v bodě "Nové požadavky"
https://www.olomouc.eu/administrace/repository/gallery/articles/10_/10890/svatokopecke-noviny-03-042022.cs.p
df



5.4 Chodníkovné
František Prášil seznámil členy KMČ s možnými opravami komunikací na Svatém Kopečku.
Jedná se úsekové opravy živičného povrchu v ulici Křičkova, Holubova, před poštou a Sadové náměstí (cesta k
Norbertinu). Navrhnuté úseky budou naceněny TSMO.
O výběru a realizaci jednotlivých oprav rozhodne KMČ na dalším jednání KMČ.
Částka určená na opravy pro letošní rok je 150 000,- Kč.

5.5 Estetizace
František Prášil požádal členy KMČ o návrhy na využití prostředku z tzv. estetizece.
Dále informoval, že pro letošní rok má KMČ k dispozici 300 000,- Kč. Z této částky je nutno odečíst výdaje na
tzv. následnou péčí o výsadbu dřevin, které si KMČ Svatý Kopeček v minulém období objednala. Aktuálně se
jedná o částku cca 80 000,- Kč. 
Z prostředků na "estetizaci" je také možno hradit náklady na opravy komunikací a chodníků.
O využití peněz bude KMČ rozhodovat na dubnovém jednání.

5.6 Výdaje na "kulturu"
František Prášil informoval členy KMČ o přijatých žádostech spolků a organizací o podporu pro společenské a
kulturní akce na Svatém Kopečku. O rozdělení finančních prostředků bude KMČ rozhodovat na dubnovém
jednání komise. 

5.7 Informace o plnění úkolů
1) Dolní rybník- na břehu rybníku byl realizován prořez od náletových dřevin a úprava keřů v ulici Šeříková. Při
prořezu byly odstraněny i některé vysazené šeříky. KMČ jedná o náhradní výsadbě.
2) Zpracovaná dokumentace "Zaměření studny Adamovka" byla předána na Odbor majetkoprávní. O dalším
postupu týkající se studny Adamovka budeme informovat.
3) V budově pošty v prostoru chodby a schodiště bylo nainstalováno nové osvětlení (pohybové a soumrakové
čidlo).
4) Bylo jednáno s ZOO Olomouc ve věci tématické výmalby zastávky MHD ZOO (p. Němcová).
5) Plánované stanoviště tříděného odpadu Darwinova /parkoviště ZOO - v letošním roce bude probíhat
projektová příprava. Vlastní realizace je v plánu v roce 2024. 
5) Pracovník úklidu TSMO - společná žádost KMČ Droždín, Lošov, Radíkov a Svatý Kopeček týkající se
navýšení počtu pracovníků zajišťující úklid v našich městských částí byla předána věcně a místně příslušnému
náměstku ( Ing. Otakar Štěpán Bačák).
6) Pan Jeřábek informoval členy KMČ o plánovaném ošetření zeleně v ulici Krejčího (dle dohody s Ing.
Labounkovou).

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Odkanalizování obce Samotišky
Firma VODIS zpracovává pro obec Samotišky projektovou dokumentaci "Odkanalizování obce Samotišky",
která řeší kompletní síť splaškové kanalizace v obci. V k.ú. Svatý Kopeček je dotčená stavbou kanalizace resp.
stavbou kanalizační odbočky parcela č. 634 ve vlastnictví SmOl. Na tuto parcelu uzavře obec Samotišky se
SmOl. smlouvu o právu provést stavbu.
Firma VODIS žádá KMČ Svatý Kopeček o vyjádření k předložené PD (souhlas s umístěním kanalizační
odbočky).
 

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s umístěním kanalizační odbočky na parcele č. 634, k.ú. Svatý Kopeček, dle
předložené PD.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

7 Nové požadavky

1 Projekt "zahrada pod hospicem" / nová zastávka MHD

František Prášil informoval členy KMČ o uskutečněné schůzce mezi zástupci KMČ (p. Prášil a p. Valihrach) a
spolku Dobré místo pro život (p. Zukalová) týkající se připravovaného projektu úpravy zahrady pod hospicem,
který bude sloužit pro potřeby klientů a návštěvníků hospice. Projekt se týká propojení budovy hospice se
zahradou s cílem vytvořit místo relaxace a odpočinku pro klienty hospice ale i pro veřejnost. O projektu zahrady
jsme již informovali ve Svatokopeckých novinách (září 2022) - odkaz níže. Na schůzce jsme sdělili p. Zukalové,
že projekt obnovy zahrady vítáme. Současně jsme však upozornili na fakt, že na pozemku sousedícím s výše
uvedeným záměrem je plánována výstavba nové autobusové zastávky MHD směr Olomouc, která má nahradit
současnou, zcela nevhodně umístěnou zastávku v jízdním pruhu. Záměr výstavby této zastávky KMČ Svatý
Kopeček požaduje dlouhodobě, bylo již vydáno SP (několikrát již prodlouženo). KMČ považuje výstavbu nové
zastávky za prioritu (hlavně z důvodu bezpečnosti). Projekt zastávky je uveden v tzv. DIPu (dlouhodobý



investiční plán).

Po projednání výše uvedeného žádá KMČ Svatý Kopeček Odbor investic o součinnost a koordinaci při přípravě
obou záměrů - "zahrada pod hospicem" a "zastávka MHD u Macků"

https://www.olomouc.eu/administrace/repository/gallery/articles/10_/10890/svatokopecke-noviny-03-042022.cs.p
df

8 Obecné informace
Jednání bylo ukončeno ve 20:45 hodin.
Příští řádné jednání KMČ Svatý Kopeček proběhne 3.4.2023 od 18:00 hodin v místnosti detašovaného
pracoviště KMČ Sadové náměstí 7 (nad poštou).

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 3 / 2023

Datum schválení zápisu: 21. 03. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
František Prášil

Zapsal/a:
František Prášil

Ověřil/a:
PaedDr. Olga Němcová MBA


